

2022/2023 學年「港鐵學生乘車優惠計劃」

為進一步方便合資格學生申請「港鐵學生乘車優惠計劃」（「計劃」），港鐵現為2022/2023 學年的申請作出以下新安排，敬請留意。

1. 提早接受網上申請

為方便合資格學生提交申請，港鐵將提早於 2022 年 8 月 18 日上午 9 時開放網上平台供學生使用，而紙本申請將按原定安排於 2022 年 9 月 1 日起接受申請。

請注意：由本學年起，港鐵將不再在處理申請期間向申請者發售「臨時學生八達通」。申請者須在完成啟動個人八達通上的「學生身分」後，方可享有港鐵學生乘車優惠。因此，港鐵建議有需要的學生屆時及早遞交網上申請，以儘快享有港鐵學生乘車優惠。

對於現時持有已加註有效「學生身分」個人八達通的學生，其八達通上的「學生身分」最快會於 2022 年 10 月 31 日到期。在到期日前，學生仍可享有港鐵學生乘車優惠。

2. 接受其他核對學生身份方式

如新申請者於遞交網上申請時未能提供有效學生證，港鐵亦接受由校方發出的 2022/2023 學年入學證明以作學生身份證明。

3. 新增網上支付方式繳交申請費用

為令申請過程更省時方便，本學年起新申請者可透過八達通 App、支付寶香港（Alipay HK）或信用卡繳交申請費用。

4. 附件

為協助學生及家長溝通有關電子化申請的流程及方法，現隨函附上相關詳情、懶人包及教學影片（<https://youtu.be/j5ZSfh3hr5I>），以供參考。請學生及家長盡量使用網上服務，一同為保護環境出一分力。

如有任何查詢，請於上午八時三十分至下午六時（星期六、日及公眾假期除外）聯絡港鐵乘車優惠辦事處田小姐 (2756 3087) 或陳小姐 (2798 3488)。



網上平台



教學影片

MTR Student Travel Scheme for the 2022/2023 Academic Year

To bring further convenience to students applying for the MTR Student Travel Scheme (“the Scheme”), the following updated arrangements are in place for eligible students of Academic Year 2022/2023. Please take note and share with your students and their parents.

1. Advanced Opening of Online Application

To further facilitate the eligible students to apply for the Scheme, MTR is pleased to inform you that the **online application platform** will be opened earlier from 9am of 18 August 2022. Meanwhile, the hardcopy application will start as usual from 1 September 2022.

Important remark: From this Academic Year onwards, the purchase of temporary Octopus will not be provided before the application approved. As such, students in need are advised to submit their application as soon as the online application platform is opened to enjoy the concessionary fares.

However, for the students who are already holding the previously approved Personalised Octopus with “Student Status”, as usual, the concession will expire no earlier than 31 October 2022.

2. Additional Student Identity Verification Method

For New Applications, students who do not have a student identity card yet at the time of application, the enrolment certificate of Academic Year 2022/2023 issued by the school will also be accepted as a special arrangement.

3. More Online Payment Methods

Various online payment methods for the application fee, including Octopus, Alipay HK and Credit Card, are introduced for New Applications.

4. Communication Pack

To facilitate the communications with your students and their parents on the digitalised process, **a communication pack and lazy pack with a tutorial video** (<https://youtu.be/j5ZSfh3hr5I>) are enclosed. It would be appreciated if you could share the information with them and encourage online applications to better protect the environment together.

Should you have any enquiries, please do not hesitate to contact Ms. Tin on 2756 3087 or Ms. Chan on 2798 3488 during office hours (8:30 am to 6:00 pm on weekdays except Saturdays, Sundays and Public Holidays).



online application platform



Tutorial Video